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HOLANDSKÝ CHVAT.
POVINNÝ I V ČESKU?
PŘEDEŠLO BY SE KARAMBOLŮMMEZI ŘIDIČI A CYKLISTY STRANA 4

Svátek slaví: Apolena
V KINECH OD 10. ÚNORA

Ester Ledecká obhájila olympijské zlato v paralelním obřím slalomu na snowboardu a získala první českou medaili na hrách v Pekingu. Více na straně 16 ČTK
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Pro PPF

110
Přes sto milionů korun přijaly
z programů podpory COVID,
které vypsalo ministerstvo ob-
chodu a průmyslu, čtyři společ-
nosti. Nejvíc, téměř 110 milio-
nů korun, obdržel Bestsport
z investiční skupiny PPF, která
vlastní a provozuje O2 arenu.

Čapí hnízdo
Střecha mateřské školy
v Třebeni na Chebsku nese
nové čapí hnízdo. Za pomo-
ci výškové techniky hasiči
připevnili vedle komína
konstrukci se základem
z větví. 2x MAFRA

Lagardere Travel Retail

108
Na 108 milionů korun dosáhla
skupina Lagardere Travel Re-
tail, provozující kavárny Costa
Coffee, pekařství Paul či pro-
dejny Relay. Oděvní řetězec
New Yorker a síť prodejen obu-
vi CCC Czech dostaly o šest, re-
spektive sedm milionů méně.

Další kompenzace

10
Z kompenzačních programů
bylo firmám, které poškodila
vládní protikoronavirová opat-
ření, vyplaceno nejvíce peněz
ze tří výzev programu COVID
Nájemné, a to téměř deset mi-
liard korun. Vyplývá to ze zprá-
vy serveru Hlídač státu. 3x ČTK

Úspěšný byl i hazard

65
MF DNES zjistila, že stát ve
velkém pomáhal společnostem
podnikajícím v hazardu. Maxi-
mální částku 65 milionů korun
dostala firma Paradise Casino
Admiral, 58 milionů Merkur Ca-
sino, 55 milionů získala firma
registrovaná na Kypru. iDNES.cz

Kritika vlády
„Příliš se utrácelo,“ kriti-
zuje předchozí vládu šéf
průmyslu a obchodu Jo-
zef Síkela. Vláda předsta-
vila nový program na
podporu podnikatelů. Bu-
dou dostávat do 1,5 milio-
nů. Získají je ti, kterým
se v listopadu a prosinci
propadly tržby o 50 % ve
srovnání s druhým polo-
letím roku 2019. ČTK

Jen nedlouho se zdálo, že epi-
demie koronaviru v Morav-
skoslezském kraji zpomaluje.
Jenže přibylo nakažených lidí
o dost více, než tomu bylo
předchozí pondělí. A teprve

další dny ukážou, jaký bude
trend. Více je také hospitalizo-
vaných. „Pondělí je opět ve
znamení růstu nově pozitiv-
ně testovaných. Bohužel, stá-
le nám kontinuálně narůstá

v kraji i počet hospitalizova-
ných. Je to dáno průnikem va-
rianty omikron do starší po-
pulace. Do tohoto vstupuje
další rozvolnění, o kterém
tvrdím, že je stále velkým rizi-

kem,“ reagoval včera na vý-
voj hejtman kraje Ivo Vond-
rák. Jeho slova potvrzuje sou-
časný stav v nemocnicích. Po-
čty hospitalizovaných se v re-
gionu drží už déle nad čtyřmi

sty, včera vzrostly na 465. Dél-
ka pobytu v nemocnici je
kratší než při nákaze deltou,
ale přibývají noví pacienti,
hlavně chronicky nemocní
lidé starší 60 let. iDNES.cz

Do poslední vteři-
ny dnešního dne
bude platit jedno
z proticovidových
opatření.

Nová pravidla, která zruší
prokazování covidovými cer-
tifikáty, budou podle minis-
terstva zdravotnictví platit
od půlnoci ze dneška na zít-
řek. Podle výkladu minister-
stva až od půlnoci 9. února
ruší opatření i rozhodnutí
Nejvyššího správního soudu
(NSS). Někteří provozovatelé
si stěžují na to, že před změ-

nou nevědí, jak přesně bu-
dou jejich služby regulované.
Podle soudu je nezákonný po-
žadavek vyžadovat prokazo-
vání se certifikátem v restau-
racích, ubytovacích zaříze-
ních a na hromadných ak-
cích. Vláda avizovala, že uvol-
nění opatření rozšíří i na dal-
ší provozovny a služby. „Pro-
kazovat certifikátem se nebu-
de v podstatě nikde,“ dodal
mluvčí ministerstva zdravot-
nictví Ondřej Jakob.
Změnu vláda oznámila po

36hodinovém jednání Sně-
movny o pandemickém záko-
ně minulou středu. Ve stejný
den ohlásil své rozhodnutí
NSS, podle premiéra Petra Fi-
aly ale vláda nerozhodla pod

jeho tlakem, jen urychlila už
naplánovaná a s odborníky
prodiskutovaná opatření.
Například Rastislav Maďar,

šéf epidemiologické skupiny
poradního orgánu minister-
stva zdravotnictví, Národní-
ho institutu pro zvládání pan-
demie, po oznámení změn
řekl, že jeho skupiny se na ná-
zor vláda před zrušením kon-
trol certifikátů neptala. Jako
předčasné ho kritizují i další
odborníci. Dál bude platit po-
vinnost nosit respirátory ve
vnitřních prostorách nebo
početní omezení účastníků
hromadných akcí. K pátku
18. února skončí plošné
testování ve školách a fir-
mách. ČTK

Výpadky paměti i deprese
mohou mít pacienti, kteří pro-
dělali těžkou formu nemoci
covid-19 a byli na umělé plicní
ventilaci.

● Vyplývá to ze studie Fakultní
nemocnice u svaté Anny
v Brně, která do studie zařadi-
la 91 pacientů. Data začala sbí-
rat od března roku 2020, kdy
pandemie v kraji propukla.
Podle lékařů mají pacienti ne-
dostatek vzpomínek na dobu,
kterou v nemocnici strávili,
mají děsivé sny, cítí stesk, kte-
rý někde přejde až do depresí.

● Proto sestry nabízejí těmto
lidem možnost pracoviště
navštívit. „Pacientům, kteří za
námi chodí osobně, ukazuje-
me oddělení, případně jejich
původní pokoj a vysvětlujeme
jim, co se s nimi v průběhu
hospitalizace dělo. Ukazuje-
me jim přístroje a různé zvuky
z nich, protože i tyto drobnos-

ti se mohou promítnout
pacientům do snů a způsobit
nebo podpořit vznik depresí.
Mnohdy jsou sny velmi bizar-
ní a běžný člověk si s nimi
neumí poradit a nechápe sou-
vislosti,“ řekla zdravotní sest-
ra Pavla Ďásková.

● Většině pacientů se po této
návštěvě kliniky podle zkuše-
ností personálu uleví. Zmírnit
následky postcovidového
syndromu se personál kliniky
snaží už během hospitalizace.
„Uvádíme pacienty do reality,
říkáme jim, co je za den, i když
jsou v umělém spánku. Mluví-
me na ně o jejich rodině, vyři-
zujeme pozdravy, aby věděli,
že je o ně zájem. Vysvětluje-
me, kde leží, na které klinice,
v jakém městě, v jaké nemocni-
ci,“ popsala Ďásková. Dodává,
že po dlouhodobém umělém
spánku se pacienti většinou
budí neklidní, kdy nevědí, kde
jsou a co se děje. ČTK

Pomoc pro malé

Covid. Na severu Moravy se situace nelepší

Příliš se utrácelo. Peníze pro firmy

Konec certifikátů
až od půlnoci

Sestry dál pomáhají i těm, kteří už v nemocnici nejsou
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Seznam všech prodejen na www.albert.czAkce platí v prodejnách Albert hypermarket od 9. 2. do 15. 2. 2022 nebo do vyčerpání zásob v jednotlivých prodejnách.

VÝHÝHSUPER CENAÝH - 37

99 90
159,-

VÝ - 32

94 90
139,90

AVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN- 17

46 90
56,90

VÝHODNÁ CENAVÝHODNÁ CENASUPER CENAVÝHODNÁ CENA- 32139,90139,90139,90VÝHODNÁ CENA139,90VÝHODNÁ CENAVÝHODNÁ CENASUPER CENAVÝHODNÁ CENA139,90VÝHODNÁ CENASUPER CENAVÝHODNÁ CENA139,90

SUPER CENAUPER CENAUPE-PE00ER C 00ER C

24 90
000,90SUPER CENA00,90SU000 9SU00,90SU ENCENA

Seznam všech prodejen naAkce platí v prodejnách Albert hypermarket od 9. 2. do 15. 2. 2022 nebo do vyčerpání zásob v jednotlivých prodejnách. 

AVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN- 50

19 90
39,90

den
13 ks

Nescafé Classic
• instantní káva
• 200 g
• 100 g = 47,45 Kč
• vybrané druhy

Milka
• 85–100 g
• 100 g od 19,90 Kč
• vybrané druhy

Jihočeské máslo
• 250 g
• 100 g = 18,76 Kč

Pražma královská
• chlazená
• balená
• cena za 100 g

Bohemia Sekt
• 0,75 l
• 1 l = 133,20 Kč
• vybrané druhy

NEPORAZITELNÉ
AKCE TÝDNE
Každý týden za Vás hlídáme nejvýhodnější zboží na trhu.

NEJNIŽŠÍ
AKCE

NA TRHU
Vás hlídáme nejvýhodnější zboží na trhu.

Vás hlídáme nejvýhodnější zboží na trhu.

Nejpozději do roku 2050. Do
té doby chce pražské letiště
dosáhnout takzvané čisté uh-
líkové neutrality. Nejnověji
se přidalo k Toulouské dekla-
raci, která stanovuje základ-
ní kroky pro dekarbonizaci le-
tectví. Letiště chce uhlíkové
neutrality, tedy stavu, kdy fir-
ma svou činností žádné skle-
níkové plyny nepřidává ani
neubírá a vyprodukované
emise jsou v rovnováze s je-
jich pohlcováním z atmosfé-
ry, dosáhnout postupně.
Letiště uvedlo, že své emise

snižuje už od roku 2010, a to
tempem v průměru o tři až
pět tisíc tun oxidu uhličitého
ročně. „Konkrétní kroky k do-
sažení minimalizace emisí cí-
líme na rok 2030, čisté nuly
plánujeme díky kompenzač-
ním projektům dosáhnout
v roce 2050,“ řekl šéf Letiště
Praha Jiří Pos.
Snižování emisí a uhlíkové

stopy je stěžejním tématem
letectví a evropská letiště spo-
lupracující v rámci Meziná-
rodního sdružení evropských
letišť jsou už více než dekádu
jedním z hlavních hybatelů
tohoto trendu. Význam Tou-
louské deklarace spočívá
hlavně v položení základů
pro další konkrétní kroky,
jako je vytvoření Paktu EU
pro dekarbonizaci letectví.
Pražské letiště chce uhlíko-

vé neutrality dosáhnout
řadou opatření. K základním

cílůmpatříminimalizace pro-
dukovaných odpadů, snižová-
ní hlukové zátěže a spoluprá-
ce s partnery na snižování
emisí. Vzhledem k tomu, že
při leteckém provozu není
reálné dosáhnout čisté nuly,

bude letiště zbývající emise
kompenzovat investicí do
úsporných projektů a techno-
logií, které budou oxid uhliči-
tý pohlcovat z atmosféry.
V minulosti letiště pro sni-

žování emisí již provedlo ně-

kolik projektů. Šlo například
o výměny osvětlení, kotlů či
kompresorových jednotek.
Letiště také provozuje vlastní
fotovoltaické elektrárny.
Některé ekologické iniciati-

vy a obce ovšem letiště dlou-

hodobě kritizují kvůli plá-
nům na jeho rozšíření. I přes
současnou krizi v letectví způ-
sobenou pandemií koronavi-
ru letiště nadále počítá napří-
klad s přípravou nové paralel-
ní dráhy. ČTK

inzerce

Krátce

Jižní Čechy
bojují s vraky
Novela zákona pomohla
městům v boji s odstave-
nými auty a vraky v uli-
cích, mohou je i prodá-
vat. Desítky vozů ale dál
zabírají místa na parko-
vištích. Třeba v Českých
Budějovicích jich loni od-
stranili 220. Brzy ale při-
budou zase další. V Pís-
ku vraky prodávají na
veřejných dražbách.

Staré kotle.
Možný problém
Topíte v domě ve starém
kotli na uhlí jedné ze
dvou nejnižších emis-
ních tříd a plánujete
jeho výměnu, protože
od září se v nich nebude
smět topit? Pak máte
problém. Topenáři je ne-
stíhají měnit. Ti, co si ko-
tel objednali loni, na něj
budou čekat více než
rok. Nové už nejsou.
Lidem, kteří je nevymě-
nili, hrozí pokuty. iDNES.cz

Letiště. Chce být uhlíkově neutrální
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VYSOKÁ KVALITA
ZA NÍZKOU CENU
O rty pečuje díky obsahu
bambuckého másla a jojobového,
arganového a akovádového oleje.
Vanilkový extrakt rty provoní
a dodá jim potřebnou hydrataci.

alverde
balzám na rty
avokádo
4,8 g

3990
41,55 Kč za 5 g

DLOUHODOBÁCENA

od 05.10.2021 39,90 Kč

Kč

certifikovaná
přírodní kosmetika

Tato nabídka je kusově omezena.

EXPRESNÍ
VYZVEDNUTÍ

dm.cz/expres

Co se ke mně blí-
ží? To si někteří ři-
diči uvědomí až
poté, co při podél-
ném parkování ote-
vřou dveře vozu.

Chvátáme všude a vždy. Čas-
to si ale neuvědomujeme, že
i spěchat se má pomalu a že
pozornosti nikdy není dost.
V souboji auto versus bicykl
je rychlé vystoupení z auta
nebezpečné. Pokud ale před-
tím nepoužijete takzvaný ho-
landský chvat.

Holandská inspirace
Ten je založen na tom, že

kliku dveří šofér neuchopí le-
vou, ale pravou rukou. Musí
semírně natočit tělemke dve-
řím a přitom se ještě podívá
za sebe, jestli se neblíží jiné
auto nebo cyklista. Pravidlo
má pojmenování podle Nizo-
zemska, kde tento způsob už
delší dobu při výuce nových
řidičů prosazují. Šance, že si
přijíždějícího kola takový
řidič všimne, je větší, než
když se jen podívá do zpětné-
ho zrcátka. Toto u řidiče
způsobí, že pohybující se
auto či kolo v určitém mo-
mentu kvůli „mrtvému
úhlu“ nezachytí.
Ve Velké Británii takové

otevírání dveří nyní nově
začlenili do novely silničního
zákona. Nové pravidlo je
v platnosti teprve od 29. led-
na. Současně s tím určili Bri-
tové také pokutu za přestu-
pek. Ta je stanovena na tisíc
liber, asi třicet tisíc korun. Za-
vedení pravidla zdůvodňují
ostrované tím, že ročně je
kvůli neopatrnému otevření

dveří u auta zraněno pět set
cyklistů.

Někteří jsou naučení
už z domova
Autoškoly v Česku samozřej-
mě žáky „cepují“ slovy: Než
vystoupíte, tak se podívejte
pořádně do zpětného zrcát-
ka. „Nemyslím, že bychom to
museli stále a dokola žákům
opakovat,“ říká David
Wyrwol z Autoškoly Wyrwo-

lová v Praze. Je to podle něho
jedno ze základních pravidel
a většinou na to při výuce
jeho žáci dbají i bez upozor-
ňování. „Je dobré, že někteří
tomají odkoukané už od rodi-
čů,“ připomínáWyrwol.
Holandský způsob otevírá-

ní se v autoškolách netré-
nuje, nenajdeme ho ani v pří-
slušném paragrafu zákona
č. 361/2000 Sb., o provozu na
pozemních komunikacích.

Na opatrnost při vystupování
ale tento paragraf samozřej-
mě pamatuje (viz box).

Pozor si dává až
po vlastní chybě
Že mladí řidiči na poučky

z autoškoly zapomínají, do-
kládá zkušenost třiadvacetile-
tého studenta Matěje. „Asi
nám to do hlavy tloukli, ale
pořádně jsem si to uvědomil
až asi po dvou letech ježdění.

Zaparkovali jsme na Bělohor-
ské v Praze. Spolujezdec se
na něco ptal, pootočil jsem se
k němu, ale současně jsem
pootevřel dveře, naštěstí jen
trochu,“ vzpomíná mladý
řidičMatěj. V té chvíli projelo
těsně kolem auta jiné vozi-
dlo. „Kdybych otevřel dveře
naplno, tak je z toho karam-
bol,“ říká pro deník Metro
a dodává, že od té doby při
parkování vždy pozorně sle-
duje, jestli se k autu zezadu
něco nebo někdo neblíží. Čes-
koumedializovanou obětí ne-
opatrného otevření dveří
auta se stal v roce 2016 v Brně
56letý cyklista. PAVEL HRABICA

Na téma holandského chvatu
oslovil deník Metro Vratisla-
va Fillera z organizace Měs-
tem na kole.

Pokud by se u nás tento
způsob otevírání dveří
u auta zavedl povinně, asi
by řidiči nadávali, že je to
po 1,5metrovém odstupu
od cyklisty další „buzera-
ce“.
Musíme si uvědomit, že

Britové neměli zavedenu
spoustu věcí, která je ohled-
ně cyklistů v provozu už běž-
ná. Pokud někde v cizině za-
vedou nějaký krok kupředu,

tak to často bývá změna sta-
vu, který je horší než u nás.
Oni například změnili i před-
nost cyklistů při odbočování,
to my jsme už měli. Proti na-
šim zvyklostem to není pro-
to velký rozdíl. Britům jde sa-
mozřejmě o ochranu slabší-
ho účastníka silničního pro-
vozu. Jde také o změnu myš-
lení.

Comáte na mysli?
Když dojde k nehodě, tak

bez ohledu na to, kdo neho-
du zavinil, hůř obvykle do-
padne ten slabší. To je dáno
daty z nehod. Britové se snaží

větší zranitelnost cyklistů vy-
rovnat větší zákonnou ochra-
nou. Chvat přes ty dveře je ši-
kovná věc, kterou mohu do-
poručit každému. Není to ale
pro Česko priorita ohledně
bezpečnosti cyklistů.

A ty priority jsou?
Nedovedeme dělat cyklis-

tickou infrastrukturu, která
by byla současně oddělená od
aut a současně byla i rychlá.
Z toho pak vycházejí ty cyklo-
pruhy, které jsou ve třech
čtvrtinách případů v mís-
tech, kde je spousta lidí ne-
chápe. Jsou věci, které by se

měly v legislativě měnit, ale
aby to byly právě pokuty za
to, že někdo otevře dveře
špatným chvatem, to mi při-
jde mírně přehnané.

Máte zkušenosti s náhlým
otevřením dveří auta?
Za patnáct let, co se po Pra-

ze pohybuji na kole, se mi to
stalo několikrát. Jedete tak,
abyste nepřekážel autům,
takže nedodržíte úplně bez-
pečnou vzdálenost od zapar-
kovaných aut a máte zadělá-
no na problém. Nikdy jsem
naštěstí nenarazil, vždy jsem
to včas ubrzdil. PH

inzerce

Z našeho Facebooku

Jaké zkušenosti mají s otevírá-
ním dveří stojících aut čtenáři
Metra jako cyklisté i řidiči?

● Radim: Dveře mi před kolo
otevřela moje budoucí man-
želka. A pozvala mě na kafe.

● Vladimír: Jako kluk pamatu-
ji, jak táta při jízdě autem
utrhl dveře od žigulíku SNB.
Tehdy velký průšvih, ale
časem na to byl táta pyšný.

● Ondřej: Už jsem coby řidič
pár cyklistů takhle málem
trefil, ale vždycky se mi
naštěstí vyhnuli.

Otevírání dveří pravou rukou.
Předešlo by se karambolům

Paragrafy i technologie

Holandský chvat (v originále
Dutch Reach) nahrazují
v autech nové technologie.

● Na opatrné vystoupení
z auta pamatuje paragraf
26 českého zákona o pro-
vozu na pozemních
komunikacích.

● „Otevírat dveře nebo boční
stěny vozidla, jakož i nastu-
povat do vozidla nebo vystu-
povat z něho, se smí jen teh-
dy, není-li tím ohrožena bez-
pečnost nastupujících nebo
vystupujících osob ani jiných
účastníků provozu na po-
zemních komunikacích,“
uvádí odstavec 1.

● Například Škoda Auto
zavedla v rámci elektronické
asistenční výbavy u nejnověj-
ší Octavie funkci „varování
při vystupování“, která se
řidiči zobrazuje, když vysedá
z auta a kolem projíždí jiný
vůz či cyklista.

Holandský chvat. Bude v ČR?



Konec bolesti zad,
svalů a kloubů
Bolesti pohybového aparátu mají snadné a efektivní
řešení. Konopné mazání Thermolka je totiž
dostupné i ve formě náplastí. Hřejivé náplasti
intenzivně prohřejí a rychle uleví od bolesti,
ztuhlosti i přetížení pohybového aparátu.
Zdravotnický prostředek Cannaderm thermolka HŘEJIVÁ NÁPLAST
NEW vyniká vysokou účinností při řešení bolesti a ztuhlosti svalů a zad
i komfortním způsobem použití. Náplasti jsou ideální pro úlevu od přetí-
žení pohybového aparátu v klidovém režimu. Silný hřejivý efekt náplasti
intenzivně prohřívá a omezuje bolestivost postiženého místa. Díky ino-
vované hydrogelové formě náplasti lépe přilnou k pokožce, ale je možné
je také snadno odstranit bez nepříjemného podráždění pokožky a trhání
chloupků.

Osvědčení
pomocníci
z lékárny

EXTRA SÍLA BYLIN

PRO VÁŠ UCPANÝ NOS!

Přímý zásah proti
hemoroidům!

Opět vás přepadla rýma
a vy nevíte, jak s ní zatočit?
Hledáte alternativu za neúčinné
mořské vody či běžné nosní spreje,
které nelze používat dlouhodobě?
Vsaďte na sílu léčivých bylin
a zastavte rýmu teď hned!

Neváhejte a jděte najisto! Vyzkoušejte účinný, rychlý a opravdu silný
RymaSTOP Dr. Weiss – bylinný nosní spray. Tento zdravotnický pro-
středek totiž obsahuje unikátní kombinaci 10 standardizovaných bylinných
extraktů HERBALMEDICTM, extrakt z boswellie a kyselinu hyaluronovou.
Poskytuje tak okamžitou úlevu od ucpaného nosu, šetrně čistí, regene-

ruje a zvlhčuje nosní sliznici. Díky obsahu přírodních
účinných látek je možno tento pří-

pravek aplikovat dlouhodobě.
Veškeré obsažené látky jsou
navíc v bezpečných koncen-
tracích, a proto nepředsta-
vují riziko alergické reakce.
Nosní spray RymaSTOP®

Dr. Weiss je vhodný také
pro těhotné a kojící ženy.

Poskytuje tak okamžitou úlevu od ucpaného nosu, šetrně čistí, regene-
ruje a zvlhčuje nosní sliznici. Díky obsahu přírodních 

Pálí, svědí, bodají?
STOP hemoroidům!
Hemoroidy postihují až tři ze čtyř lidí. Příčinou jejich
vzniku je především nedostatek pohybu, sedavé
zaměstnání, nadváha, ale také těhotenství nebo
nadměrný stres. Máte s hemoroidy problém i vy?
Trefou do černého je nejprodávanější gel na hemoroidy v kategorii zdra-
votnických prostředků – HemoStop Gel Max z prémiové řady Da Vinci
Academia. Díky kombinaci dubové kůry, boswellie, Aloe vera a dalších de-
víti bylin působí Hemostop® již při prvotních problémech spojených s he-
moroidy (svrbění, štípání
a pálení konečníku).
Díky Aloe vera
má Hemostop®

zklidňující účinek
při podráždění a svě-
dění v oblasti konečníku.
Boswellie je využívána
především pro své protizá-
nětlivé účinky. Je vhodný také
pro těhotné a kojící ženy.

Konec smutku,
strachům a starostem
Už žádné trápení, starosti ani vnitřní neklid! Nastal
čas přemoci psychickou nepohodu i občasné poru-
chy nálady, naladit se do pozitivna a opět se naplno
radovat ze života! Poznejte recept, jak povznést svou
náladu do plusu s jedinečným přípravkem.
Vyzkoušejte tradicí ověřený, originální přípravek L-Tryptofan Therapill.
Tento unikátní doplněk stravy obsahuje čistý a kvalitní L-tryptofan, jenž
je přirozeným zdrojem hormonu štěstí (serotoninu), a vitamin B6, který
přispívá ke snížení míry únavy a vyčerpání. L-Tryptofan Therapill vám pro-

to pomůže navrátit duševní klid a ztracenou
pohodu. Při jeho užívání se zároveň nebu-
dete muset obávat nežádoucích účinků,
jako je omezení bdělosti či návykovost.

přispívá ke snížení míry únavy a vyčerpání. L-Tryptofan Therapill vám pro-
to pomůže navrátit duševní klid a ztracenou 

jako je omezení bdělosti či návykovost.

L-TRYPTOFAN THERAPILL VÁŠ RECEPT NA DOBROU NÁLADU!L-TRYPTOFAN THERAPILL VÁŠ RECEPT NA DOBROU NÁLADU!

INZERCE
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V Brně se bude lépe dýchat
Brno získá více informací o stavu ovzduší a zdrojích znečiš-
tění. V ulicích města se díky projektu Ekonomicko-správní
fakulty Masarykovy univerzity nově začnou po dobu jedno-
ho roku pohybovat dva speciálně vybavené měřicí vozy,
které rozšíří kapacity současného monitoringu ovzduší.
Data odborníci následně využijí jako podklad pro aktualiza-
ci akčního plánu zlepšování kvality ovzduší. 3x ČTK

Premiér Fiala zahá-
jil na sociálních sí-
tích vlastní pořad.
Babiš svůj pořad
Čau lidi bude dál
využívat ke kritice.

Premiér Petr Fiala se ohradil
proti kritice svého předchůd-
ce Andreje Babiše, který ve
svém pořadu Čau lidi v pon-
dělí vládu obvinil z tragic-
kých či trapných kroků.
Mezi chyby zahrnul i dohodu
o dolu Turów. Ta je podle Ba-
biše naprosto nevýhodná
a není důvod, aby ji vláda
oslavovala. To Fialu pohnulo
k protiofenzivě. Na Twitteru
včera napsal: „Milí přátelé,
připravuji pro vás na dnešní
večer zajímavé video. Budu
moc rád, když si na něj udělá-
te čas.“
Podle mluvčího kabinetu

Václava Smolky bude pre-
miér na sociálních sítích pra-
videlně, zhruba jednou zamě-
síc, zveřejňovat videa, kde
bude odpovídat na časté dota-

zy nebo popisovat současnou
činnost vlády.
Babiš původně každý týden

popisoval práci vlády písem-
ně, později přešel na pravidel-
ná nedělní videa. Po konci
v roli předsedy vlády přesu-
nul svá vyjádření na pondělí.
Fiala používal kratší videa
i před volbami, před jmenová-
ním vlády pak v krátkých kli-
pech komentoval například
připomínku 17. listopadu či
seznámení s Hrzánskýmpalá-
cem.
Babiš v pořadu Čau lidi

také zmínil „trapas týdne“
v podobě výroku ministra
práce a sociálních věcí Maria-
na Jurečky ze 4. února. Ten
řekl, že chce lidem pomáhat
průběžně a dostávat je naho-
ru, nikoliv dolů. Babiš ho vy-
zval, aby raději odpustil li-
dem DPH na energie, jako to
udělala jeho vláda v listopa-
du loňského roku.
Neopomněl také minister-

stvo zdravotnictví a údajné
propouštění zaměstnanců
z hygieny, které označil za
„tragédii týdne“. Resort Vlas-
timila Válka přitom tuto in-
formaci vyvrátil. iDNES.cz

Mira Marcinów

Osiřelec
KNIHU POHODLNĚ ZAKOUPÍTE

V PŘÁTELSKÉM KNIHKUPECTVÍ WWW.KOSMAS.CZ

Dojemný i nekompromisní
pohledna vztahmatky adcery

Citát

Selháním týdne je
absolutně nevýhodná
dohoda o dolu Turów.
ANDREJ BABIŠ, POSLANEC

Babiš kritizuje ve svém dalším
díle pořadu Čau lidi vládu kvůli
tomu, jak se domluvila s Pol-
skem kvůli rozšiřování hnědo-
uhelného dolu Turów. Fiala
kontruje, že se jeho kabinet do-
kázal s Poláky domluvit během
týdne, na rozdíl od jeho vlády.

● Dohoda je podle Babiše
totální fiasko a prohra.
„Vláda Fialy pouze prodala
české občany, aby se mohla
poplácat po ramenou a říct
si, jak je skvělá,“ řekl.

● Jedině dohoda poskytuje po-
dle Fialy ČR záruky ochrany
podzemních vod, prostředky
na investice, které pomůžou li-
dem v okolí dolu, a vymahatel-
nost domluvených opatření.

● Proti krokům vlády je také or-
ganizace Greenpeace. Ta se
chystá podat stížnost k Evrop-
ské komisi. Podle ní dohoda
neochrání zásoby vody v čes-
kém příhraničí a Čechům zhor-
ší životní podmínky.

Šéf vlády a šéf opozice
jdou do boje na internet

Konflikt mezi expremiérem a premiérem

Citát

Nebyl v této věci scho-
pen nic domluvit, naší
vládě se to povedlo.
PETR FIALA, PREMIÉR

KOMERČNÍ SDĚLENÍ

Čísla dne

5994
K paušální dani se nově zatím
přihlásilo zhruba 23 800 drob-
ných podnikatelů. Aktuálně
tak paušální daň využívá zhru-
ba 78 tisíc podnikatelů. Pro
letošek paušální daň pro
drobné podnikatele vychází
na 5994 korun měsíčně.
Z toho minimální zdravotní
pojistné činí 2627 korun,
minimální sociální pojistné
navýšené o 15 procent 3267
korun a daň z příjmů 100
korun.

400
Češi v lednu zobchodovali
kryptoměny za zhruba 400 mi-
lionů korun, což je meziročně
o 100 milionů korun méně.
Proti předchozímu měsíci to
znamená nárůst o zhruba
100 milionů korun. Většinu
obchodů tvořily kryptoměny
bitcoin a ethereum. Vyplývá
to z údajů největšího tuzem-
ského obchodníka Bit.plus.
Cena bitcoinu se na začátku
letošního roku propadla ze
zhruba 48 tisíc amerických
dolarů, tedy asi 1,02 milionu
korun, na 43 tisíc dolarů.
V dalších měsících analytici
čekají posun kurzu bitcoinu
k hranici 50 tisíc dolarů. 2x ČTK
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VYSOKÁ KVALITA
ZA NÍZKOU CENU
Hloubkově čistí póry a odstraňuje
z pokožky přebytečný maz.
Ovocně mužná vůně jablek,
bergamotu a santalového dřeva
vás nastartuje do nového dne. SEINZ.

sprchový gel
bambusové aktivní
uhlí & ženšen
300 ml

6990
23,30 Kč za 100 ml

DLOUHODOBÁCENA

od 19.02.2019 69,90 Kč

Kč

VEGAN

EXPRESNÍ
VYZVEDNUTÍ

dm.cz/expres

Originální loutky,
rekvizity, kresby,
scénáře. Výstava
Světy české anima-
ce odkrývá jeden
český poklad.

Super tip! Interaktivní výsta-
va pro malé i velké v hale 17
holešovické tržnice v Praze
je svěžím lednovým větří-
kem: Do začátku července
ukazuje nejoceňovanější vý-
vozní artikl české kinemato-
grafie. Animáky a to, co stojí
za jejich vznikem. Vyrazili
jsme se tam podívat hned na
otevíračku.
Uvítají nás ukázky praot-

ců animace. Prý se už pravě-
cí lovci před 35 tisíci lety sna-
žili zachytit pohyb zvířat. Na
zdi svých jeskynímalovali bi-
zony a koně s více páry no-
hou a více hlavami v růz-
ných pozicích. Egypťané
před 4000 lety vytvářeli ná-
stěnné malby s rozfázovaný-
mi zápasícími bojovníky.
Techniku zdobení váz číslo-
váním obrazů žen jdoucích
za sebou v tanečních pózách
pro změnu prý používali an-
tičtí řečtí malíři.

Zatočte si film!
Otáčíme se k prvnímu stro-

ji pro rozpohybování obráz-
ků – kinematografu bratří
Lumiérů vdechujícímu život
figurkám při točení ručním
pohonem. Točíme kličkou
a vidíme ten div. Prý za to
mohla nejprve sázka. V se-
dmdesátých letech devate-
náctého století zřejmě uza-
vřeli dva milovníci koň-
ských závodů sázku o to, zda
má klusající kůň v některé
fázi svého pohybu všechny
čtyři nohy ve vzduchu.
Nejdůležitější je při vzni-

ku filmu nápad. Dozvídáme
se, že dvacetiminutový film
může vznikat i rok. Od námě-
tu, návrhů, obrázkového
aneb technického scénáře
neboli storyboardu přes lite-
rární scénář, animační stu-
dio, zvukové studio, střižnu,
trikovou postprodukci, závě-
rečné titulky a finální dobar-
vení.

Ukázky technik animace
V další části jsou vysvětle-

ny a ukázány techniky, jaký-
mi můžete animovat. Lout-
ky mohou být z nejrůzněj-
ších materiálů, od dřeva,
kůže, látek a kožešin přes
plastické hmoty, latex a sili-

kon až po plastelínu. Karel
Zeman dokonce ve filmu In-
spirace animoval loutky skle-
něné. Animátoři je nahřívali
nad sklářskými kahany
a poté pózovali jako běžné
animační loutky. Velmi
efektní je animace písku.
Ten je nasypán na prosvětlo-
vacím stole a animátor jej
animuje rukama, sypáním či
štětci. Animovat se prý dá
prakticky všechno. Animují

se nejrůznější objekty od ná-
dobí až po auta, květiny,
plastelínu, keramickou hlí-
nu, kamínky, korálky, ba-
vlnky a spoustu dalších
materiálů.
Dnes je moderní malovat

olejovými barvami na sklo
přímo pod kamerou. Pro kaž-
dé filmové políčko se malba
jemně upraví. Především dří-
ve se ale hodně využíval tak-
zvaný papírkový film. Posta-

va je namalována na tvrdém
papíře či jiném pevném pod-
kladu a je rozdělena na části.
Ty animátor posouvá přímo
pod kamerou. Poloplastický
film se animuje podobně
jako film papírkový. Objekty
jsou ale částečně prostorové,
projeví se na nich tedy svět-
lo a stín a výsledný dojem je
podobný jako u loutkového
filmu. Nejvíce nás zaujalo,
jak byli natáčeni Mach a Še-

bestová od Adolfa Borna. Ilu-
strace s poznámkami pod ka-
merou byly překryté dalšími
vrstvami průsvitných fólií.
Dnes vzniká kreslená ani-

mace v počítači. Místo tužek
a štětců tvůrci používají gra-
fické tablety. Na výstavě se
dozvíte právě o různých dru-
zích novodobé počítačové
animace a i o propojení s hra-
nými filmy.

Žebřík trpělivosti
Myšlenku na nekonečnou

trpělivost animátorů podpo-
ruje zde vytvořený Žebřík do
nebe. Je osou celého projek-
tu. Průsečík, kdy se propoju-
je technika, tedy způsob vy-
tváření, s osobností výtvarní-
ka a vrcholí v celkový výsle-
dek. Žebřík do nebe seskláda-
ný chronologicky ze zná-
mých loutek zakončených
Zemanovou vzducholodí pro-
pojuje první i druhé patro.
Jakmile totiž vystoupáte
výše, otevře se vám nebe
plné českých dechberoucích
výtvorů – scénografických
skvostů s dominantním Sta-
vovským divadlem ve zmen-
šené verzi pro film Myši pat-
ří do nebe.
Kdo vlastně instalaci toho

nejlepšího z české animova-
né tvorby za posledních
75 let vytvářel? Dozvídám
se, že právě Jan Bubeníček,
známý jako režisér a animá-
tor zmíněných Myší.
Na konci expozice Světy

české animace, která se
koná v holešovické hale 17,
je kavárna, kde si můžete ja-
kýkoliv na výstavě zmíněný
animovaný snímek pustit
u dobrého dortíku a kávy
v soukromém kině. Otevře-
no je denně, dospělí platí
190 korun, děti do 16 let 130
korun. JANA BERANOVÁ

Leitmotivem výstavy je vzducholoď Karla Zemana, jež přivezla všechny loutky. K vidění je mnohem více. METRO, 2x ARTMOVEMENT.CZ

inzerce

Přijďte za slavnými tvůrci
českého animovaného filmu
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Na plátnech českých kin se zí-
tra konečně objeví pohádka
Tajemství staré bambitky 2,
jejíž premiéra byla původně
naplánována na 9. prosince
loňského roku. Je volným po-
kračováním jedné z nejúspěš-
nějších novodobých českých
pohádek. Některé postavy
zmizely, protože jejich pří-
běhy se neměly kamdál rozví-
jet. „Naopak vzniklo celé
nové království, v němž vlád-
ne královna Julie,“ říká reži-
sér Ivo Macharáček.

Pane režisére, můžete říct,
co se za ty roky v Jakubo-
vě království odehrálo?
Uběhlo 10 let. Odehrálo se

tam hodně dobrodružství.
Král Jakub s královnou Anič-
koumají osmiletou holčičku.
Loupežník Karaba už vlastně
neexistuje. Je už jenom legen-
dou, protože slíbil, že už ni-
kdy loupit nebude. Král se učí
vládnout. Pokud bychom
chtěli zaběhnout do nějaké fi-
lozofie, ta pohádka má opět
spoustu rovin a jednou z nich
je podobenství současné spo-
lečnosti.

Jak jste přišel namotiv krá-
le, který se učí vládnout?
Dospěl k tomu, že je potře-

ba vzít zodpovědnost sám na
sebe. To je proces určitého do-
spívání a teď jej čeká další
krok. Naučit se vládnout
moudře.

Vidíte v tom sám sebe?
Postavy spíše vymýšlím

v rámci nějakých archetypů.
Ale zrovna tahle postava je
mojí představou, jak by měl
fungovat společenský sys-
tém. Jediný funkční systém
může řídit podlemne „osvíce-
ný diktátor“. Znamená to
opravdu člověka, který vlád-
ne tvrdě, ale vlastně velmi
spravedlivě, moudře a rozho-
duje ve prospěch lidí.

Šel byste do natáčení dru-
hého dílu i s jiným herec-
kým obsazením?
Do toho by se mi určitě

moc nechtělo. Všechny pří-
běhy zde opravdu navazují.
Pokračování projektu bylo
podmíněno souhlasem pů-
vodních herců.

Jaké příběhy se ve dvojce
dále rozvíjejí?
Je zde několik paralelních

příběhů nebo dějů, které jsou
navázané na jednotlivé posta-
vy. Důležitý je tady příběh
zmoudření krále, dále linie
zla, které je schopné uchvátit
svou mocí a drzostí, vlastně

ze dne na den, cokoliv si za-
mane. Protipólem zla, což je
také vlastně určitá zpráva
nebo pocit ze současné spo-
lečnosti, je, že v jednotě je
síla. Ideální je jednota rodiny
nebo kruhu blízkých přátel.
Sjednotí-li se, dokážou stát
při sobě a mají stejné ideály,
jsou schopní přemoci zlo.

Je téma rodiny ústředním
motivem pohádky?

Ano. Chtěli jsme spolu se
scenáristou Evženem Goge-
lou vlastně to téma akcento-
vat. Žijeme v době, kdy člo-
věk cítí nejistotu ze své sou-
časnosti i budoucnosti. Jisto-
tu je potřeba hledat jinde.
A najdete ji podle nás třeba
ve svých kořenech. V rodině.

Proč jste do role vladařky
sousedního království ob-
sadil právě Veroniku Khek
Kubařovou?
Představovali jsme si ženu,

která bude vyzařovat dobro-
tu. Aby zlo, které na ni zaúto-
čí a využije její dobrosrdeč-
nosti a nezkušenosti, bylo
uvěřitelné. Současně měl být
uvěřitelný její milostný vztah
s loupežníkem Karabou, kte-
rý je vlastně paradoxně dě-
dečkem, ale není ještě tak sta-
rý, aby neměl šanci na další
etapu spokojeného rodinné-
ho života. A Veronika je
prostě skvělá herečka
a v očích má vše, co jsme hle-
dali. Paralelním příběhem je,
jak chlap dokáže bojovat se
svojí samotou, jestli je scho-
pen změnit nějaké své návy-
ky a najít odvahu do dalšího
vztahu.

Jak byste popsal filmovou
výpravu?
To je alchymie. Filmová vý-

prava, zvlášť v pohádkách,
má jasné principy, musí to
být krásné, musí to být čisté
a symbolické. Mělo by to mít
nějaký výrazný rys výtvarné-
ho charakteru. Pohádky mo-
hou být samozřejmě jemně
stylizované. Jinak by to neby-
la podívaná, že jo? A vždy si
hraju s kombinacemi barev
stylizace prostředí.

V jakých lokacích jste natá-
čeli?
Oproti prvnímu dílu jsme

pro tuto pohádku našli něko-
lik nových prostředí. Máme
nový zámek krále Jakuba, kte-
rý jsme točili v Mníšku pod
Brdy. A velké honosné králov-
ství jsme ztvárnili na zámku
v Jindřichově Hradci, který je
třetím největším zámeckým
komplexem v České republi-
ce. Zůstali jsme v Karabově
chalupě v Kouřimi vMuzeu li-
dových staveb a také jsme se
vrátili do skanzenu v Přerově
nad Labem.

Podle čeho jste k pohádce
vybíral hudbu?
Chtěli jsme se od prvního

dílu posunout k filmovější
hudbě, protože za těch deset
let se změnilo i vnímání dět-
ských diváků a jeho nároky.
Domluvil jsem se s Vaškem
Noidem Bártou. Ten začal
skládat první kousky a já
jsem je jednoduše pouštěl
svémalé dceři. A když jsem vi-
děl, že ji to baví, že obléká ta-
neční sukýnku, tak jsem vě-
děl, že jdeme správnou ces-

tou. Pokud na to nereagovala
a neměla chuť tančit nebo si
to pobrukovat, tak jsme
prostě šli dál a hledali jsme
jiné motivy.

V prvním díle měly úspěch
vaše narážky na společen-
skou situaci. Dočkáme se
jich i ve dvojce?

Ano, tak ty měly velký
ohlas. Ve dvojce budou také,
ale rozhodně nebudou prvo-
plánové.

Komplikovala natáčení
pandemická situace?
Bylo to peklo. Natáčení

bylo odloženo o rok. A ani
pak to nebylo omoc lepší. Na-
konec jsme to ale zvládli.

Pro úspěch pracovala
i vaše žena jako vedoucí
produkce. Jaká byla man-
želská spolupráce?
Ano, celou organizaci včet-

ně natáčení a všeho, co s tím
souviselo, měla moje žena na
starosti. Výhodou toho bylo,
že spoustu věcí jsme si večer
mohli říct a dořešit. Na dru-
hou stranu to byla zatěžkáva-
cí zkouška vztahu, protože
de facto jsme nikdy neodešli
z práce. Jsem vděčný, že jsme
zkouškou zdárně prošli. Náš
vztah navíc posílila.

Kdy vás poprvé napadla
myšlenka, že budete natá-
čet filmy?
Nikdy jsem o tom moc ne-

přemýšlel. Chtěl jsem být
automobilovým designérem,
ale ve třinácti letech jsem do-
stal první kameru, se kterou
jsem začal točit kratinké fil-

my, teď by se tomu říkalo vi-
deoart. Chytlomě to a zřejmě
to byl i start mé filmové
dráhy.

Co jste pro ni dál dělal?
Rozhodl jsem se jít studo-

vat FAMU, vybral jsem si obor
dokumentární film. Velice
mne zajímala sociální téma-
ta. A nejen na škole, ale i po
ní jsem natočil desítky doku-
mentárních filmů. Byly to pří-
běhy lidí žijících na samo-
tách, na okrajích společnosti,
národnostních menšin a dal-
ších. Postupem času jsempře-
šel k hranému filmu, ale do-
kumentu se stále věnuji dál.

Je v současné době těžké
být režisérem?
Je to komplikované zejmé-

na proto, že mediální svět
prochází transformací. Tele-
vizní kanály hledají své mís-
to v konkurenci onlinových
platforem, které fungují v glo-
bálnímměřítku, a s tím souvi-
sí i látka, po které je hlad. To
určuje i směr pro nás režisé-
ry, kterým se musíme vydat.
Onlinové platformy jsou záro-
veň velkou konkurencí ki-
nům amění se tím i jejich ná-
vštěvnosti. To má zase dopad
na ekonomiku celého filmo-
vého průmyslu. Tak jako tak,
onlinová média jsou budouc-
ností naší profese.

Co vás na natáčení baví?
Nejkrásnější je ten mo-

ment, kdy se mi podaří
zhmotnit představu, kterou
jsem si vytvořil, a navíc to po-
těší nejenmě, ale hlavně divá-
ky. JANA BERANOVÁ

Kamila Janovičová (královna Anička), Tomáš Klus (král Jakub) a režisér Ivo Macharáček FAIRYTALE PRODUCTION

Tajemství staré bambitky 2

Z Jakuba je král, z Aničky krá-
lovna a rodina se rozrostla
o zvídavou princeznu Johan-
ku. Ta nejraději tráví čas
u milujícího dědečka Karaby,
který se rozhodl věnovat už
jenom hrnčířskému řemeslu.
Zlotřilí rádcové Lorenc a Fe-
renc byli vyhnáni z království,
potloukají se po světě a hle-
dají místo, kde by mohli zno-
vu začít kout své pikle. A mla-
dá, nezkušená královna Julie
ze sousedního království se
stane vhodným nástrojem
jejich pomsty.

● Režie: Ivo Macharáček
Hrají: Tomáš Klus, Kamila
Janovičová, Ondřej Vetchý,
Miroslav Vladyka, Jiří Lábus,
Veronika Khek Kubařová,
Petr Štěpánek a další

„Nejkrásnější je, když se mi
podaří zhmotnit představu“
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Ostrovní země
vyzrála na covid,
přesto protestuje.

Stovky lidí v nákladních au-
tech a karavanech se vydaly
do centra Wellingtonu, met-
ropole Nového Zélandu, aby
protestovaly proti koronavi-
rovým opatřením. Průvod na-
konec zastavil u budovy parla-
mentu, kde se včera poslanci
sešli poprvé po letní přestáv-
ce. Dopravní prostředky pak
po vzoru kanadského protes-
tu v Ottawě (více v boxu) za-

blokovaly centrum města.
Mezi demonstranty se objevo-
valy nápisy „Vraťte nám naši
svobodu“ nebo „Donucení
není souhlas“. Někteří měli
i transparenty s tvrzením, že
novozélandská premiérka
„Jacinda Ardernová se vy-
mkla kontrole“.
Reportéři agentury AFP za-

znamenali také kanadské vlaj-
ky na znamení sympatií s de-
monstrací v Ottawě. Demon-
strace byla poklidná a policie
nemusela zasahovat. Arderno-
vá uvedla, že nemá v úmyslu
s účastníky protestů diskuto-
vat, protože většina obyvatel
Nového Zélandu vládním

opatřením vyjádřila podporu
tím, že se nechala očkovat.
Vakcinaci proti covidu-19

má podle premiérky 96 pro-
cent Novozélanďanů. Očková-
ní je v zemi povinné pro někte-
ré profese, například pro zdra-
votníky, učitele či vojáky.
Nový Zéland, kde žije zhru-

ba pět milionů lidí, má díky
tvrdým opatřením asi 17 tisíc
potvrzených případů korona-
virové infekce a jen 53 úmrtí.
Podle vládních údajů je proti
covidu-19 plně naočkova-
ných asi 94 procent obyvatel
starších 12 let. U dětí od pěti
do 11 let je proočkovanost
42 procent. ČTK

Kde je Bing
Dwen Dwen?
V Číně došel maskot olym-
pijských her. Země pand se
potýká s potížemi v záso-
bování figurkou Bing
Dwen Dwen, která je sym-
bolem letošní olympiády
v Pekingu. Vyprodáno hlá-
sí obchody od neděle. Po-
dle organizačního výboru
je důvodem nedostatku
pand svátek lunárního no-
vého roku, protože si kvůli
němu brali pracovníci v to-
várnách dovolenou. AP

„Vraťte nám naši svobodu“

Bavorská vláda schválila roz-
volnění karanténních opatře-
ní pro kulturu, sport, ve-
letrhy a další hromadné akce.
Opatření je platné ode dneš-
ka. Skončí také nucená zaví-
rací hodina pro restaurace
a hospody, která byla stanove-
na na 22.00, a do kadeřnictví
se nově dostanou s testem
i neočkovaní.
„Vlna koronavirové varian-

ty omikron sice vede k vyso-
kým počtům nakažených, ale
situace v nemocnicích ukazu-

je, že infekční incidence již
nemůže být jediným měřít-
kem,“ uvedla v prohlášení ba-
vorská vláda premiéraMarku-
se Södera. „Obsazenost lůžek
na jednotkách intenzivní
péče zůstává stabilní a je jen
třetinová ve srovnání s dosa-
vadním vrcholným zatíže-
ním,“ dodala vláda.
Bavorsko také nebude po

15. březnu od zdravotníků vy-
žadovat povinné očkování,
jak zatím stanovuje zá-
kon. ČTK

Pro lepší svět.

SPOLEČNĚ

Přihlaste
do 28.02. své návrhy
projektů
Oslavte s námi jubileum 30 let dm na českém trhu
a udělejte ze svého okolí lepší místo pro život.
Hledáme 30 trvale udržitelných projektů,
které společně podpoříme.

Nominujte právě teď své srdcové zelené projekty.

Více na dm-spolecne.cz

FishGate
Kolem jídelníčku nedáv-
no zvoleného starosty
New Yorku Erika Adamse
se rozhořela mediální
aféra, když přes víkend
vyšlo najevo, že tento hla-
sitý propagátor rostlinné
stravy pravidelně konzu-
muje ryby. Kauza, pro
kterou se na sociálních
sítích vžilo označení
FishGate, je z velké části
jen humorným rozptýle-
ním, do určité míry však
potvrzuje, že starosta nej-
lidnatějšího města USA
má čas od času tendenci
ve svých vyjádřeních ohý-
bat skutečnost, píše list
The New York Times. ČTK

Krátce

Kdo získá Oscara?
Film Síla psa od produk-
ční a streamovací společ-
nosti Netflix vede v po-
čtu nominací na Oscary,
má šanci na zisk až
12 zlatých sošek včetně
nejlepšího filmu a režie.
Sci-fi snímek Duna zís-
kal deset nominací, ačko-
liv mu kromě bojů o nej-
lepší film chybí želízka
v ohni v dalších nejsledo-
vanějších kategoriích.

Vyostřený spor
může mít řešení
Vyřešení současné krize
kolem Ukrajiny může tr-
vat ještě měsíce, varoval
včera francouzský prezi-
dent Emmanuel Macron
v Kyjevě po jednání
s ukrajinským preziden-
tem Volodymyrem Zelen-
ským. Podle Macrona už
ale existují konkrétní
řešení, jak aktuální
vyostřený spor mezi
Ruskem a Západem
vyřešit. ČTK

Javorový list vadne

Protesty v kanadské Ottawě
vypukly již ve čtvrtek proti po-
žadavku na covidové očková-
ní pro řidiče mířící do USA.

● Následně však přerostly
v odpor vůči všem koronavi-
rovým opatřením a částečně
i vládě premiéra Justina
Trudeaua. Přelily se i do
Toronta či Montrealu.

● Demonstranti budou pokra-
čovat v blokádě, dokud vlá-
da nezruší všechny restrikce.

Opět k protinožcům

Téměř dva roky od uzavření
Austrálie kvůli koronavirové
pandemii budou moci od
pondělí 21. února turisté
z celého světa opět přicesto-
vat do země. Má to ale jasné
podmínky.

● „Musí být dvakrát naočkova-
ní, aby mohli přijet do Aus-
trálie. To je pravidlo. A od
každého se očekává, že ho
bude dodržovat,“ prohlásil
australský premiér Scott
Morrison .

Rozvolnění. Na nový
sestřih i bez očkování

WIKIPEDIA

inzerce
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Syn Johna Lennona dal
do dražby nesmírně
cenné artefakty.

Osobní předměty, které patřívaly čle-
novi kapely Beatles Johnu Lennono-
vi, se ve formě nezaměnitelných to-
kenů NFT (více v boxu) vydražily za
více než 158 tisíc dolarů, 3,3 milionu
korun. Prakticky polovinu částky vy-
nesl ručně psaný text písně Hey Jude
s drobnými kresbami od Paula
McCartneyho. O výsledku dražby na
Twitteru informovala aukční síň Juli-
en’s Auctions.
Dražbu zorganizoval Lennonův

syn Julian, který ke každému draže-
nému předmětu vytvořil zvukovou
nahrávku s vysvětlením, čím je před-
mět zajímavý. Vydražený rukopis pís-
ně vytvořilMcCartney pro tehdy pěti-
letého Juliana, který trpěl rozvodem
svých rodičů Johna a Cynthie Lenno-
nových. Píseň se původně jmenovala
Hey Jules, později ji kapela začala
hrát jako Hey Jude, uvedla agentura
AFP.
Zájemci vydražili také několik ky-

tar, kožich z natáčení filmu Magical
Mystery Tour nebo černý plášť, který
měl na sobě John Lennon ve filmu
Help!.
Všechny předměty získali vydraži-

telé pouze virtuálně, fyzicky zůstáva-
jí majetkem osmapadesátiletého Ju-
liana Lennona. HAL a ČTK

Julian Lennon PROFIMEDIA

Chrabrý bolševik by oslavil 135 let
Sovětským vojákům byl Vasilij Ivanovič Čapajev dáván za vzor jakožto
symbol odvahy, statečnosti a nezdolnosti sovětských lidí. Čapajev se
narodil 9. února 1887, před 135 lety, a během ruské občanské války
(1917–1922) bojoval i proti československým legiím. Zemřel již v roce
1919. K vytvoření čapajevovské legendy přispěl velkou měrou také
román Dmitrije Furmanova Čapajev, film z roku 1934 a další z roku
1941. V roce 2012 byl natočen i seriál. HAL

Hey Jules?
Hey Jude!

Co je to NFT?

NFT (Non-Fungible Tokens, nezaměni-
telné tokeny) jsou vlastně digitální
díla s certifikátem pravosti, která se
teoreticky nedají odcizit.

● V posledních letech popularita
těchto tokenů mezi sběrateli prudce
stoupá, přičemž některé NFT se
v aukcích prodaly i za několik
milionů dolarů.

● Mohou to být buď jen digitálně
vytvořená díla, nebo digitalizované
verze skutečných děl. Je možné je
darovat nebo s nimi obchodovat, ale
není možné je pozměnit nebo
rozmnožit.

Nabídka platí od středy 9. 2. do úterý 15. 2. 2022.
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Gamblera z Arizony
překvapila návštěva
z „města hříchu“.

Kasino v americkém Las Vegas po té-
měř třech týdnech vypátralo výherce
jackpotu, který ale o svém úspěchu
kvůli poruše na hracím automatu ne-
věděl. Turista z Arizony Robert
Taylor tak dodatečně dostal svou vý-
hru 229 368 dolarů, 4,8 milionu ko-
run, napsal list The Guardian.
Hrací automat měl poruchu a per-

sonál ani hráč samotný nevěděli, že
padl progresivní jackpot. Když se
stroj později podařilo opravit, vedení
kasina začalo po neznámém šťastlivci
pátrat. Do jeho hledání se zapojila Ne-
vadská rada pro kontrolu hazardních
her, která prošla hodiny videozázna-

mů, oslovila možné svědky a analyzo-
vala další data včetně záznamů o pře-
pravě cestujících v okolí kasina.
„Nevadská rada pro kontrolu ha-

zardních her má za úkol přísně regu-
lovat herní průmysl, chránit herní ve-
řejnost a zajistit, aby tento průmysl
přinášel státu Nevada prospěch,“ uve-
dl James Taylor, šéf odboru vymáhání
práva této rady. Když úředníci Taylo-
ra vypátrali, byl už zpět doma v Arizo-
ně. O následujícím víkendu si ale pro
svou výhru do Las Vegas přijel. ČTK

Nabídka platí od středy 9. 2. do úterý 15. 2. 2022.
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Häagen-Dazs
od 420 ml

více druhů
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Mucha sekt
0,75 l

různé druhy
1 l = 133,20 Kč

Pomme d'Or
Rajčatové pyré

500 g
100 g = 4,58 Kč
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Corn flakes
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Na jihu jsou bez vloček i kapek
Španělsko a Itálie zaznamenaly v posledních měsících mimořádně
nízké srážky. Na Pyrenejském poloostrově za poslední čtyři měsíce byly
srážky o více než třetinu nižší, než je dlouhodobý průměr. Podobně
neutěšená situace je i na severu Itálie, kde od poloviny loňského
prosince nezaznamenali žádné vydatné srážky. Existují obavy z rozsáh-
lého sucha a závažné neúrody. Fotka zachycuje stav v Benátkách. ČTK

V čele arcibiskupství
neviděl páchané zlo
Bývalý papež Benedikt XVI. vče-
ra požádal o odpuštění v souvis-
losti s kauzou sexuálního zneuží-
vání duchovními v době, kdy
stál v čele mnichovského arcibis-
kupství. Informovala o tom agen-
tura AP, podle níž však nepři-
znal žádné osobní nebo konkrét-
ní provinění. Duchovní reagoval
na nedávnou zprávu, podle níž
ještě jako kardinál Joseph Ratzin-
ger pochybil ve čtyřech přípa-
dech sexuálního obtěžování.

Hrozí mu další trest
Ruský opoziční představitel
Alexej Navalnyj stane v úterý
opět před soudem kvůli novým
obviněním. Obžaloba ho viní ze
zpronevěry a pohrdání soudem.
Podle jeho advokátky Olgy Mi-
chajlovové hrozí nejvýraznější
postavě ruské opozice až desetile-
tý trest. Navalnyj byl v minulém
roce poslán na téměř 2,5 roku do
vězení kvůli údajné zpronevěře
v kosmetické firmě Yves Rocher.
Pětačtyřicetiletý opoziční předák
označil své věznění za politicky
motivované. ČTK

Las Vegas AP

Krátce

Trefil jackpot,
nevěděl o tom

PROFIMEDIA
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„Pod klobouky
jsme schovaly naše

lysé hlavy.“

ZDENĚK STEHNO
Facebook

Doplňujte podle legendy vodorovně
a svisle stejná slova. Tajenka je
vodorovně i svisle.

1. místnosti
v bytě

2. meškat
3. tajenka
4. patřící

Olině
5. biblické

město
6. etylalkohol

(chem.)

Počasí

Vydává:MAFRA, a. s., Karla Engliše 519/11, 150 00 Praha 5, IČ: 45313351, www.metro.cz. Kontakty: 225 065 111, dopisy@metro.cz, jmeno.prijmeni@metro.cz. Redakce: šéfredaktor - Petr Holeček,
zástupce šéfredaktora - Šimon Merta. Tištěný náklad ověřuje ABC ČR, člen IF ABC. Inzerce: sales@metro.cz, inzerce@metro.cz, 225 065 120. Tisk:mafraprint – Praha a Olomouc

ČT1 ČT2 Nova ÓčkoPrima

16.40 Cestománie
17.15 AZ-kvíz
17.40 Černé ovce
18.00 Události v regionech
18.25 Kde domovmůj?
19.00 Události
19.56 Branky, body, vteřiny
20.10 Četnické humoresky

(6/39)
21.30 13. komnata Carmen

Mayerové
22.00 Hercule Poirot
22.50 Hadí tanec

Drama (ČR, 2005)
00.20 Maigret a čtyři esa
01.50 AZ-kvíz
02.25 Dobré ráno
04.55 Rajské zahrady II
05.15 Černé ovce

16.10 Televizní klub neslyšících
16.40 Fotbal: SK Slavia Praha –

AC Sparta Praha
19.20 Divočina bez hranic (6)
19.50 Zprávy v českém znako-

vém jazyce
20.00 Spojené arabské emiráty

z výšky
21.00 Objevování chutí

s Gordonem Ramsaym
21.50 Klenoty s vůní benzinu

(6/9)
22.20 Jak továrny změnily svět
23.15 Objasněné záhady egypt-

skýchmumií
00.00 Bílá královna (6/10)
01.00 Bancroftová II (1/4)
01.45 Zoo – živé muzeum?
02.05 Přidej se

15.55 KriminálkaMiamiVIII (13)
17.00 Odpolední Televizní no-

viny, Sportovní noviny
17.30 Na lovu
18.25 Ulice (4203)
19.30 Televizní noviny, Spor-

tovní noviny, Počasí
20.20 Výměnamanželek XIV
21.40 Malé lásky II
22.40 Zákon a pořádek: Útvar

pro zvláštní oběti XXII (1)
23.35 KriminálkaMiami VIII

(12, 13)
01.15 Mentalista II (1)
01.55 Zákon a pořádek: Útvar

pro zvláštní oběti XXII (1)
03.00 Na lovu
03.45 Gympl s (r)učením ome-

zeným (93)

16.50 Policie v akci – Best of
17.50 Prostřeno!
18.55 Hlavní zprávy
19.40 Krimi zprávy
19.55 Showtime
20.15 1. MISE (22)

Všichni jsou už v Libyi. Seriál
(ČR, 2021)

21.35 Show Jana Krause
22.40 Show Jana Krause
23.55 Ano, šéfe!
01.00 Policie v akci – Best of
02.00 Námořní vyšetřovací

služba II (16)
Noční život. Krimiseriál (USA,
2004)

02.55 Jake a Tlusťoch (12)
04.00 Policie Hamburk XI (14)
05.35 Pohoda u krbu

06.00 Ranní fresh
09.00 FLASHBACK
10.30 MAMAMIXXXER
11.30 Óčko hity
14.00 Óčko trendy
14.30 GAMINGMANIA
14.35 Óčko trendy
15.00 Óčko hity
18.00 VALENTÝNSKÁVÝHRA
18.59 Nebuď dřevák, dej si

tělák
19.00 Moje desítka
19.50 Óčko hity
21.30 NakedWarm-up
22.00 NAKED ATTRACTION

DENMARK
22.30 Óčko flirt

Proud klipů se vzkazy diváků
Óčka

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

Napište svou bublinu

Luštěnka

Teplotní rekordy: -22,7 °C (1956) 13,5 °C (1856) Bio:

DNES ZÍTRA PÁTEK SOBOTA

6/10 °C 7/11 °C 3/7 °C 0/4 °C

Sudoku

• Evidenční číslo MK ČR E 16400, ISSN 1211 - 7811. Distribuce: PNS, a. s. Vychází denně v pracovních dnech. © MAFRA, a. s., 2022 nebo uvedení dodavatelé obsahu. Jakékoli užití a šíření částí nebo
celku obsahu deníku METRO (včetně jejich překladu) bez písemného svolení vydavatele je zakázáno. Vydavatelství MAFRA, a. s., je členem koncernu AGROFERT.

TV tipy
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U osmnácti ostravských zá-
kladních škol budou cyklobo-
xy pro úschovu kol. „Město
chce podpořit školáky v kaž-
dodenním pohybu a motivo-
vat děti k tomuto alternativní-
mu způsobu dopravy,“ řekla
mluvčí magistrátu Gabriela
Pokorná.
„V minulém roce se celore-

publikové akce s názvem Pěš-
ky do školy v Ostravě účastni-
lo 15 základních škol, což
bylo hned po Praze nejvíce
v zemi. Akceměla jen pozitiv-
ní ohlasy, a proto si myslím,
že možnost bezpečně odložit
kola u škol přesvědčí i další
rodiny a pobídne i k tétomož-
nosti školní dopravy. Děti by
se měly hýbat, jak jen to jde.
O to více teď, v on-line době.

Věřím, že cykloboxy jsou kro-
kem správným směrem a že
takto rodiče i děti inspiruje-
me, aby do škol jezdili na ko-
lech nebo koloběžkách,“
uvedla náměstkyně ostrav-
ského primátora AndreaHoff-
mannová. ČTK

Finance

1,8
Město na cykloboxy uvolní
z rozpočtu 1,8 milionu korun.
Jejich nákup už schválili měst-
ští radní. Minimálně stejnou
částkou se ale na pořízení
cykloboxů musí podílet také
městské obvody.

Studenti ZČU
mohou získat také
diplom z Německa.

Fakulta strojní Západočeské
univerzity v Plzni (ZČU) při-
pravila nový studijní pro-
gram Inteligentní výrobní
systémy. „Propojí klasické
předměty zaměřené na kon-
strukci strojů s moderními
typy, jako je umělá inteligen-
ce, zpracování dat, modelová-
ní, virtuální a rozšířená reali-
ta. Fakulta modifikuje studij-
ní plány podle potřeb prů-
myslu, studentů i možností
univerzity, které zmapovala
v projektu Technologické
agentury ČR,“ řekl Milan Edl,
děkan fakulty s 1000 studen-
ty včetně doktorandů.
Fakulta má dále takzvané

double degree programy s ba-
vorskou vysokou školou OTH
Amberg-Weiden, kdy zájem-
ce studuje jeden rok v Plzni
a druhý v Německu a získá di-
plomy z obou univerzit. S ba-
vorskými školami a firmami
nedávno založila Internacio-
nální průmyslovou radu na
podporu technického vzdělá-
vání. „Na radě se ptáme, co

by potřebovali průmyslníci
třeba za pět let, na technolo-
gický i sociální vývoj. Třeba,
když to přeženu, jestli ta ge-
nerace Z bude chtít chodit do
práce,“ řekl děkan. Pro inter-
netové děti nového tisíciletí
chce podle něho škola co nej-
více zatraktivnit výuku, aby
je při příznivé demografické
křivce, která už se projevuje
na středních školách, naláka-
la. Podle Edla by měla být při-
pravená vytvářet profese, kte-
ré ještě teď na pracovním
trhu nejsou. Spíše naučit stu-
denta učit, dát mu grunt, aby
měl hlavu otevřenou.
Podle Edla funguje naplno

na všech devíti fakultách
ZČU takzvaná interdisciplina-
rita, kdy si student může zvo-
lit povinně volitelné i výběro-
vé předměty na jiné fakultě,
než na které studuje. „Připra-
vují se i multioborové studij-
ní programy, už je také
máme. Jakýkoli obor už není
věcí jen jedné fakulty,“ uve-
dl. Podle Edla se to dá řešit
vnitřními studijními progra-
my i vytvářením double de-
gree programů s jinými uni-
verzitami. KroměOTH jej ško-
la připravuje s polskou uni-
verzitou v Čenstochové v ob-
lasti energetiky. ČTK

Fotografiemi s podpisy vyjádři-
li plzeňští vysokoškoláci ze Zá-
padočeské univerzity a Lékař-
ské fakulty Univezity Karlovy
podporu studentům a akade-
mikům v Bělorusku. Štafeta
11+1, která putuje po českých
vysokých školách, upozorňu-

je na perzekuce, jimž akade-
mická sféra v Bělorusku čelí.
„Bohužel stále existují země,
kde je akademická, tvůrčí
a politická činnost nejen stu-
dentů omezována vládnoucí
elitou. Jednou z nich je Bělo-
rusko, kde bylo předloni v lis-

topadu zatčeno 11 vysokoškol-
ských studentů i se svou profe-
sorkou. Stále jsou drženi ve vě-
zení,“ řekl Dominik Schejbal,
předseda Akademického spol-
ku studentů politických věd,
který plzeňskou část Štafety
11+1 organizuje. ČTK

Ostrava. Cykloboxy
jsou správný krok

inzerce

Naučí se
virtuální
realitu

11+1. Štafeta, která podporuje
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Lidé bez jakého-
koli omezení si to
možná neumějí
představit. Získat
odpovídající místo
je pro ně podstat-
ně jednodušší.

Sedm organizací, které pod-
porují zaměstnávání lidí
s různými druhy znevýhodně-
ní prostřednictvím trénin-
kových pracovních míst, se
sdružilo do Platformy tré-
ninkového zaměstnávání
(PLATZ). Cílem platformy je
sdílet dobrou praxi i zkuše-
nosti a prosadit systémové fi-
nancování takových pracov-
ních míst ze strany státu.

Hendikepovaní, ale také
bývalí vězni
Tréninkové zaměstnávání

a vytváření tréninkových pra-
covních míst pro lidi, kteří
mají kvůli řadě sociálních
znevýhodnění ztížený vstup
na volný pracovní trh, jsou
osvědčeným způsobem so-
ciální podpory, který dlouho-
době funguje v zahraničí i na
řadě míst České republiky.
Tréninková pracovní místa
jsou nejčastěji vytvářena na-
příklad pro lidi, kteří opouště-
jí ústavní výchovu nebo věz-
nice. Je využívána i při podpo-
ře lidí se závislostí, s nestabil-
nímbydlenímnebo těmi, kte-
ří mají dlouhodobé psychic-
ké nebo jiné zdravotní problé-
my.
Devět organizací, které za-

jišťují různé druhy tréninko-
vých pracovních míst, se
nyní po několika letech samo-

statného fungování spojilo
do Platformy tréninkového
zaměstnávání (PLATZ).

Kuchařky i barmanky
Jde třeba o Českou asociaci

streetwork, která v Praze pro-
vozuje dva obchody s darova-
nými věcmi (oblečení, knihy,
hračky), či společnost Rubi-
kon centrum. Ta nabízí v Pra-
ze místa asistenta či asistent-
ky v kanceláři a pomocné za-
hradnické práce v komunit-
ní zahradě a v Chodově v Kar-
lovarském kraji pak sezonně
místa pro úklid města.
Dalšími členskými organi-

zacemi platformy jsou napří-
klad společnost Jako doma,
která v Jídelně Kuchařek bez
domova zaměstnává ženy
bez domova na pozici kucha-
řek, barmanek a obsluhy
stánků, nebo sociální podnik
PRAGULIC, který nabízí veřej-
nosti turistické prohlídky Pra-
hy pomocí průvodců, kteří
mají zkušenosti s životem na
ulici, s užíváním drog, s poby-
tem ve vězení.
„Cílem vzniku této platfor-

my je přirozeně to, abychom

si mezi sebou mohli vzájem-
něměnit zkušenosti jednotli-
vých organizací a metody
a postupy při práci s klienty
tréninkového zaměstnávání.
Silným impulsem pro vznik
této platformy však byla i sna-
ha o společný a silnější hlas
při jednání se zástupci stá-

tu,“ popisuje hlavní cíle
vzniklé platformy Martina
Zikmundová, ředitelka České
asociace streetwork.

Pomoc státu stále není
systémová
Přestože jde o dlouhodobě

provozovanou podporu, kte-

rá v řadě případů i na několi-
ka provedených studiích po-
tvrzuje, že funguje a pomáhá
stabilizovat životní situaci
uvedených skupin lidí, stále
nejde o registrovanou sociál-
ní službu. Stát ani prostřed-
nictvím Aktivní politiky za-
městnanosti tréninkové za-
městnávání nijak systémově
nepodporuje. „Chceme proto
společně jednat se zástupci
státu o možnostech systémo-
vého financování jednak
samotných tréninkových
míst, zároveň i mentorů, kte-
ří s tréninkovými zaměstnan-
ci v těchto podnicích pracu-
jí,“ dodává Zikmundová.
Nedávná studie, kterou pro

Českou asociaci streetwork
vypracovalMAKAI atelier, na-
příklad ukázala, že na úspěš-
ný návrat na pracovní trh
může pomoci již jeden rok
klienta v tréninkovém za-
městnání s dostatečnou nava-
zující podporou. Po absolvo-
vání tréninkového procesu
uspělo na trhu práce 19 z 25
sledovaných zaměstnanců
tréninkového zaměstnává-
ní. PAVEL HRABICA

Více na www.jobdnes.cz/detail/Y3ZBPO

MĚSTSKÁ ČÁST PRAHA 2 -
ÚřadMČ Praha 2

Pracovník/ce oddělení přestupků odb. správ.

agend MČ Praha 2 přijme pracovníka/ci odd.
přestupků. SŠ s maturitou. Plat. tř. 10, d. určitá
(zástup za MD). Vhodné i pro absolventa. Bližší info a
přihláška k VŘ do na www.praha2.cz. Přihlášky do
17.2.2022.

Více na www.jobdnes.cz/detail/VKCH5H

ENGNR. TECHNICAL B.V.

Car Mechanic. Are you experienced car

mechanic? Can you provide a total car service? Do
you know English and want to work in the
Netherlands? APPLY NOW! Contact person: Marta
Mansfeld, E-mail: m.mansfeld@engnr.pl, Tel.: +48
789 176 690

Více na www.jobdnes.cz/detail/XD2NBG
ENGNR. TECHNICAL B.V.

TIG MIG MAG Welder. Are you experienced

welder? Can you weld steel constructions? Do you
know English and want to work in the Netherlands?
APPLY NOW! Contact person: Marta Mansfeld, E-mail:
m.mansfeld@engnr.pl, Tel.: +48 789 176 690

Tvůrčí práce, kultura, umění

Více na www.jobdnes.cz

Edukátoři v kultuře, programoví pracovníci

GRAFIK / GRAFIČKA

PRODUKČNÍ

Tutti hráč do skupiny druhých houslí

Tutti hráč do skupiny viol

Stavební firmy v Česku zahá-
jily za loňský rok stavbu
17 350 bytů v bytových do-
mech, meziročně o 84,1 pro-
centa více. Nejvíce v Praze,
kde jejich počet vzrostl
o 155,2 procenta na 8283. Po-
čet zahájených staveb rodin-
ných domů se v Česku mezi-
ročně zvýšil o 9,4 procenta.
V letech 2011 až 2020 se
v průměru povolovalo jen
2900 bytů ročně. Přesto není
důvod jásat. Praha podle IPR
a ČVUT potřebuje minimálně
deset tisíc bytů ročně. ČTK

Při hledání místa mají hendikepovaní jinou startovní pozici. MAFRA

Stavebnictví.
Práce v oboru
mají lidé dost

Krátce

Víc lidí bez práce
Nezaměstnanost v Čes-
ku se v lednu zvýšila na
3,6 procenta. Je to o de-
setinu procenta víc než
v prosinci. Bez práce
bylo 267 076 lidí, asi
o devět tisíc více než
o měsíc dříve. Počet vol-
ných míst je stále vyšší.
Zaměstnavatelé jich na
konci ledna nabízeli
351 680. Na jedno volné
místo připadá v průmě-
ru 0,8 uchazeče o za-
městnání. Do evidence
přibývali i lidé, kterým
na konci loňského roku
skončily termínované
pracovní smlouvy a do-
hody. Také část českých
živnostníků přerušila
své podnikání. Přetrvává
zájem o zaměstnance
převážně ve výrobě,
v technických a dělnic-
kých oborech, ale také
v sociálních službách či
ve zdravotnictví. Poptáv-
ka po nových zaměstna-
ných je i v horských stře-
discích. ČTK

inzerce

Natrénujte si zaměstnání.
Šance pro znevýhodněné

Restart

24. 2.
Ve čtvrtek 24. února 2022 se
v praze na Novotného lávce
koná konference Restart živo-
ta: Tréninkové zaměstnání.
Konference se uskuteční
v rámci projektu Tréninkové
zaměstnávání Restart.
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Potřebujete poří-
dit vysavač, který
se nezalekne vět-
ších nečistot?

Známá společnost Kärcher
pro vás vyvinula novinku na
poli průmyslových multi-
funkčních vysavačů nesoucí
názevWD5 S. Jedná se o ener-
geticky úsporný a přesto ex-
trémně výkonný multifunkč-
ní vysavač. Elegantní vysavač
třídy Kärcher WD 5 s robust-
ní nádrží z ušlechtilé oceli
o objemu 25 l zajistí, že i po-
měrně velké plochy zůsta-
nou po vašem zásahu dokona-
le vysáté. S integrovanou
funkcí čištění filtru lze zašpi-
něný filtr stisknutím tlačítka
účinně vyčistit silnými im-
pulzními nárazy vzduchu
a tím se rychle obnoví sací vý-

kon vysavače. Se spotřebou
energie pouhých 1100 wattů
pod jeho dotekem zmizí
z podlahy všechny nečistoty.
Dokonce i ty, které jiné vysa-
vače nejsou schopny uchopit.
Automaticky se nabízí otáz-
ka, pro koho je prémiový vý-
robek ideální. Stručně řečeno
– pro všechny. Vystačí si
s ním hospodyňky obstaráva-
jící celý dům, kutilové s vlast-
ní dílnou nebo garáží, rodiny
plánující bytovou rekonstruk-
ci a použít ho lze také na vy-
čištění autosedaček nebo pří-
jezdové cesty. Jeho součástí
je také funkce foukání, s níž
můžete pohodlně a bez zatě-
žování zad odvát podzimní
pestrobarevné listí někam
hodně daleko. Pokud to tedy
nebude zahrada vašeho sou-
seda. Tento multifunkční vy-
savač pořídíte v interne-
tovém obchodu Mironet.cz
za 5276 korun.

Grafické karty se opět objevu-
jí na trhu ve větší hojnosti.
Opět si po relativně nedáv-
ném nedostatku v tomto od-
větví můžete užívat nejvyšší
grafický výkon. Představuje-
me Palit RTX 3080 Ti Game-
Rock s architekturou NVIDIA
– Ampere.
Herní grafická karta vyšší

třídy je určena pro nejnároč-
nější uživatele, kteří chtějí
nejvyšší možný grafický vý-
kon bez ohledu na cenu. Vy-
chutnejte si dokonalý herní
zážitek ve vysokém rozlišení
až 4K (2160p). Tato grafická

karta se hodí i pro hraní ve
virtuální realitě (VR), kterou
si tak budete moci užít úplně
naplno! Všechny ostatní běž-
né úkoly zvládne s velikým
přehledem – surfování na in-
ternetu, přehrávání nebo

zpracování videa či jen kance-
lářskou práci. Kapacita grafic-
ké paměti je důležitý údaj,
který ovlivňuje celkový vý-
kon grafické karty. Čím více
paměti máme k dispozici,
tím vyšší výkon nám nabíd-

ne. Grafická paměť u této kar-
ty má velikost 12 GB.
To je více paměti na grafic-

kém čipu, než má v současné
době většina osobních i pře-
nosných počítačů jako stan-
dardní operační paměť. S na-
prostým přehledem zvládne
náročné hry na ultra detaily
ve 2K rozlišení. S takovou gra-
fickou kartou můžete jít ale
ještě dál a nechat se pohltit
rozlišením až 8K. Grafickou
kartu Palit RTX 3080 Ti Game-
Rock pořídíte v internetovém
obchodu Mironet.cz za
47 795 korun.

Pomocník do domácnosti i pro
úklid kanceláře nebo dílny

Použít lze vysavač i na zahradě. 3x MIRONET

Grafická karta Palit RTX 3080 Ti GameRock

Český olympijský tým (ČOV)
nachystal pro všechny spor-
tovní fanoušky mobilní apli-
kaci, díky které mají nejčers-
tvější informace z týmu, vi-
dea ze zákulisí i výsledkový
servis nonstop v kapse. Apli-
kace Olympijský tým je k dis-
pozici zdarma pro iOS i An-
droid. „Po mobilní aplikaci
byla ze strany fanoušků bě-
hem olympijských her vždy
velká poptávka. Proto navazu-
jeme na předchozí úspěšné
verze a pro zimní olympijské
hry v Pekingu jsme přichysta-
li zbrusu novou aplikaci,“
říká k projektu Tomáš Hous-
ka, manažer digitálních mé-
dií ČOV. MET

Auto-moto - poptávka
• Sbírám auta, motorky, trak-
tory, voj. techniku, díly, vraky,
technické průkazy, typové
osvědčení, vybavení dílen, ga-
ráží, vše do r. 1990.
734843403244642

Práce - nabídka
• Úklidová firma hledá pra-
covníky(ce) OZP na úklid ČEZ
zimního stadionu v Kladně
130 Kč/hod až 150 Kč/ hod.
Kontakt: 602157032. 246231

Grafický výkon? Prémiový!

Olympiáda.
Vše v mobilu

Kancelář řádkové inzerce: Václavské
náměstí 1, palác koruna, Praha 1
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Jedna mise splně-
na, teď ale českou
univerzálku čekají
lyže.

Ester Ledecká třetím olympij-
ským zlatem vyrovnala rych-
lobruslařku Martinu Sáblíko-
vou a oštěpaře Jana Železné-
ho. Čtyřikrát na olympiádě
vyhrál atlet Emil Zátopek, čes-
kou rekordmankou je se sed-

mi triumfy legendární gym-
nastka Věra Čáslavská.
Ledecká obhájila olympij-

ské zlato v paralelním obřím
slalomu na snowboardu a zís-
kala první českou medaili na
hrách v Pekingu. Ve středis-
ku Čang-ťia-kchou splnila
roli největší favoritky, soutě-
ží prošla suverénně a ve finá-
le porazila Rakušanku Danie-
lu Ulbingovou.
„Je to paráda pokaždé a já

si strašně vážím toho, že teď
mám třetí zlatou z olympiá-

dy. Budu doufat, že v budouc-
nu se mi podaří ještě nějaké
nasyslit,“ uvedla Ledecká, kte-
rou čekají v Číně ještě závody
na lyžích. V super-G bude
obhajovat senzační zlato
z Pchjongčchangu.
Medaili si převzala bez pří-

tomnosti diváků, ale za aplau-
su početné skupiny členůČes-
kého olympijského výboru.
„Jaká je medaile? Těžká. Bolí
mě za krkem. Ale je hrozně
hezká,“ radovala se vítězka.
„Líbí semimoc, ještě bych ně-

jaké klidně posbírala,“ po-
usmála se trojnásobná olym-
pijská šampionka.
Těšila se hlavně do postele.

Po náročném závodě i dalším
programu ji čekal přesun do
druhého horského střediska,
kde se hned začíná chystat na
starty na lyžích. „Už toho
mám docela plné kecky, tě-
ším se do postele. Snad užmě
toho tolik nečeká a budu si
moct jít brzy lehnout. Je to
krásné, ale je toho docela
hodně,“ dodala. ČTK

Radovala se až se zpožděním. 2x APLedecká předvedla suverénní obhajobu.

Fotbalista West Hamu Kurt
Zouma čelí velké kritice za vi-
deo, ve kterém kopl a udeřil
kočku. Londýnský klub cho-
vání francouzského repre-
zentačního obránce odsoudil
a incident bude řešit interně.
Zouma se za své jednání
omluvil. Nahrávka, kterou po-
dle deníku The Sun na sociál-
ní síti Snapchat původně sdí-
lel Zoumův bratr Yoan, uka-
zuje sedmadvacetiletého sto-

pera, jak kočku nakopl přes
kuchyňskou podlahu. Domá-
címu mazlíčkovi také dal fac-
ku nebo po něm házel boty.
„Hluboce se omlouvám
všem, které video naštvalo.
Chtěl bych všechny ujistit, že
naše dvě kočky jsou zcela
v pořádku a zdravé. Celá naše
rodina je miluje,“ řekl v pro-
hlášení Zouma, spoluhráč To-
máše Součka, Vladimíra Cou-
fala a Alexe Krále. ČTK

Sahal po senzaci
Biatlonista Mikuláš Karlík
atakoval do poslední střel-
by ve vytrvalostním závo-
du umístění mez elitou,
po třech chybách se ale na-
konec propadl na 31. mís-
to. Daleko za stupni vítězů
skončili další čeští závodní-
ci. Michal Krčmář obhajují-
cí sedmé místo z Pchjong-

čchangu byl po pěti střelec-
kých chybách devětapade-
sátý, Milan Žemlička skon-
čil na 62. místě a o tři příč-
ky níže byl Jakub Štvrtec-
ký.

Jasná jednička
Brankářskou jedničkou
českých hokejistů v Pekin-
gu bude Šimon Hrubec

z Omsku, který se v této
roli představil i na loň-
ském mistrovství světa
v Rize. Svěřenci trenéra
Filipa Pešána vstoupí do
turnaje dnešním duelem
proti Dánsku.

Silný soupeř
České hokejistky podlehly
na olympiádě v Pekingu

Japonsku 2:3 po samostat-
ných nájezdech, v základ-
ní skupině B skončily dru-
hé a ve čtvrtfinále je čekají
silné Američanky.

Obhájil zlato
Norský lyžař Johannes
Hösflot Klaebo obhájil
olympijské zlato ve sprin-
tu. Ženský závod volnou

technikou ovládla Švédka
Jonna Sundlingová. Z čes-
kých běžců si vedla nejlé-
pe devatenáctá Kateřina
Janatová.

Vyhráli Italové
Zlato v curlingu smíše-
ných dvojic získali Italové.
Stefania Constantiniová
a Amos Mosaner. ČTK

Derby
Dnes jsou na programu
dva ze čtyř zápasů čtvrtfi-
nále domácího fotbalové-
ho poháru MOL Cupu. Ve
šlágru přivítá obhájce tro-
feje a úřadující český mistr
Slavia v pražském derby
Spartu a pokusí se odčinit
senzační sobotní porážku
s Karvinou v úvodním kole
jarní části ligy. A také pro-
hru z posledního ligového
derby (na snímku). V dru-
hém dnešním utkání na-
stoupí Olomouc proti Slo-
vácku. MAFRA

To už bylo finále?

Dojela do cíle a nebyla si
jistá, jestli vyhrála, podobně
jako v Pchjongčchangu
po vítězném super-G.

● Neslavila, koukala kolem
sebe. Až s krátkým odstu-
pem po projetí cíle ve finálo-
vé jízdě si snowboardistka
Ester Ledecká uvědomila, že
se stala potřetí olympijskou
vítězkou.

● V průběhu závodu v para-
lelním slalomu ztratila pře-
hled, v jaké fázi se zrovna
nachází, a nevěděla tak, že
právě vyhrála závěrečnou
jízdu. I proto se v cíli příliš
neradovala. „Jako nějak
jsem věděla, že už jedu finá-
lovou jízdu, ale zas tak jistá
jsem si nebyla. Nicméně
jsem si řekla, že pojedu nej-
lepší jízdu, jakou umím.
Jako vždy. Přijela jsem dolů
a nebyla jsem si jistá, jestli
se pojede ještě jedna jízda,
nebo ne. Tak jsem se ptala
Daniely Ulbingové, jestli je
to jako hotové. Ona říkala,
že jo, že tedy ještě pojedou
kluci,“ popsala Ledecká.

Součkův parťák.
Nakopl kočku

Ledecká: Medaile? Krásná,
ale těžká, bolí z ní za krkem

Krátce z olympiády


